
 

Protokół Nr XVII/08 

 

XVII sesji Rady Miasta  Rypina odbytej w dniu   29 lutego 2008 roku w sali posiedzeń 

Urzędu  Miejskiego w Rypinie ul. Warszawska 40 pod przewodnictwem p. Piotra 

Gałkowskiego – Przewodniczącego Rady Miasta Rypina. 

 

Sesja trwała od godz. 15.00 do godz.18.45. 

Na stan 15 radnych obecnych było  15. 

Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 

 

W sesji uczestniczył p. Marek Błaszkiewicz – Burmistrz  Rypina, p. Mikołaj  Kozubowicz – 

Sekretarz Miasta, p. Violetta Szkopańska  - Skarbnik Miasta i p. Andrzej Rakowicz – radca 

prawny. 

 

Porządek obrad 

 

1.  Sprawy organizacyjne : 

     a) otwarcie obrad XVII sesji i stwierdzenie quorum, 

     b) przyjęcie porządku obrad 

     c) przyjęcie protokołu XVI sesji  

     d) informacje i komunikaty  Przewodniczącego Rady. 

2. Sprawozdanie  Burmistrza Miasta Rypina  z działalności w okresie od XVI  sesji    

    Rady Miasta Rypina, w tym z realizacji uchwał. 

    a/ pytania i uwagi do wystąpienia Burmistrza  

3.  Sprawozdanie  Przewodniczących Komisji z prac komisji. 

4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

  a/  w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń  

      Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych na lata 2008 – 2011. (projekt  

      uchwały Nr XVII/187 /08) 

b / w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty przy zakupie lokali mieszkalnych z   

     zasobów Gminy Miasta Rypina. (projekt uchwały Nr XVII/ 188 /08) 

c/  w sprawie wyraŜenia zgody na przeznaczenie do sprzedaŜy lokalu uŜytkowego i  

     przeznaczenia do oddania w uŜytkowanie wieczyste gruntu pod budynkiem. 



     (projekt uchwały Nr XVII/189 /08) 

d/  w sprawie przyjęcia  Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

     oraz Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii dla miasta Rypina na 2008 rok. ( projekt  

     uchwały Nr XVII/190 /08 ) 

e/ w sprawie zasad korzystania ze stołówek szkolnych znajdujących się w szkołach dla  

    których organem prowadzącym jest Gmina Miasto Rypin i ustalenia wysokości opłat za  

    wydawane posiłki. (projekt uchwały Nr XVII/ 191 /08) 

f/  w sprawie wynagrodzenia pracowników zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych  

     Gminy Miasta Rypina. (projekt uchwały Nr XVII/192 / 08) 

g/  w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Rypińskiemu na realizację zadania  

    pn. „Remont drogi powiatowej nr 2229 C – ul. Młyńska”( projekt uchwały Nr    

    XVII/193/08) 

h/  zmieniająca uchwałę Nr XV/173/07 Rady Miasta Rypina z dnia 20 grudnia 2007 roku w  

    sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Rypina na 2008 rok (projekt uchwały Nr  

    XVII/194 /08) 

i/ w sprawie regulaminu określającego wysokość dodatków i innych składników  

    wynagrodzenia nauczycieli oraz szczegółowych warunków ich przyznawania. ( projekt  

    uchwały Nr XVII/195 /08) 

j/  w sprawie zawarcia porozumienia z Kujawsko – Pomorskim Centrum Edukacji  

    Nauczycieli  w Toruniu w celu realizacji projektu w ramach Priorytetu IX, Działanie 9.1. 

    Poddziałanie 9.1.1.  „Zmniejszanie  nierówności w stopniu upowszechniania edukacji  

    przedszkolnej” Programu  Operacyjnego Kapitał Ludzki ( w załączeniu projekt uchwały Nr  

    XVII/196/08) 

k/ w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego w celu realizacji projektu w ramach  

    Priorytetu IX, Działanie 9.1, Poddziałanie 9.1.1 „ Zmniejszanie nierówności w stopniu  

    upowszechniania edukacji przedszkolnej” Programu  Operacyjnego Kapitał Ludzki (projekt  

    uchwały Nr  XVII/197 /08 ) 

l/  w sprawie ustalenia dodatkowego wynagrodzenia rocznego za rok 2007 dla Burmistrza  

    Rypina (projekt uchwały Nr XVII/198 /08) 

ł/  w sprawie powołania Zastępcy Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego. ( projekt uchwały Nr  

   XVII/ 199/ 08) 

m/ w sprawie określenia warunków i trybu wspieranie finansowego rozwoju sportu  

     kwalifikowanego na terenie Miasta Rypina.(projekt uchwały Nr XVII/200/08 

 



     5. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

     6. Wnioski i zapytania mieszkańców. 

     7. Odpowiedzi na  interpelacje, wnioski i zapytania. 

     8. Zamknięcie obrad XVII sesji Rady Miasta Rypina. 

     

    Ad.1a 

    Przewodniczący Rady Miasta p. Piotr Gałkowski otworzył obrady XVII sesji. Stwierdził, Ŝe na           

    sali jest 14 radnych, sesja jest więc prawomocna do podejmowania uchwał. 

 

    Ad.1b 

    Przewodniczący Rady Miasta przedstawił porządek obrad XVII sesji.  

    Burmistrz Miasta p. Marek Błaszkiewicz zgłosił wniosek, aby do porządku obrad wprowadzić       

 projekt uchwały w sprawie określenia warunków  i trybu wspierania finansowego rozwoju sportu        

 kwalifikowanego na terenie Miasta Rypina.   

 Radny p. Janusz Chojnacki powiedział, Ŝe wielokrotnie słyszał na tej sali, Ŝe projekty uchwał są 

wprowadzane do porządku obrad w czasie sesji. Zgłosił wniosek, aby projektu tej uchwały nie 

wprowadzać do porządku obrad i skierować do odpowiednich komisji Rady. 

Pan Paweł Grzybowski V-ce Przewodniczący Rady nie zgodził się tłumacząc to tym, Ŝe 

Stowarzyszenia do dziś nie mają środków na działalność sportową. Dlatego wolałby, aby uchwała 

w tej sprawie została podjęta na dzisiejszej sesji.  

Radny p. Sławomir Pawłowski powiedział, Ŝe rozumie, Ŝe pan V-ce Przewodniczący Rady jest za 

tym, by uchwała ta została podjęta w dniu dzisiejszym. NaleŜy dodać, Ŝe p. V-ce Przewodniczący 

jest prezesem Klubu Sportowego „Lech”. Rozumie, Ŝe jeŜeli w przyszłości będzie teŜ 

konieczność wprowadzenia projektów uchwał nie będzie głosów przeciwnych, co p. Grzybowski 

potwierdził. Pan Pawłowski przyjął deklaracje p. Grzybowskiego. 

Rady p. Dariusz Kędzierski zauwaŜył, Ŝe jest to wystąpienie polityczne. Jego zdaniem nie 

powinno podejmować się uchwał, które przedkładane są radnym na sesji. JeŜeli chodzi o ten 

konkretny projekt uchwały to jest to paradoks, gdyŜ środki na klub sportowy będą w maju, 

tymczasem rozgrywki będą juŜ w marcu.  

Radny p. Pawłowski dodał tylko, Ŝe ma prawo do wyraŜania swoich opinii. 

Radca prawny p. Andrzej Rakowicz wyjaśnił, Ŝe zgłoszone zostały dwa wnioski : o 

wprowadzenie projektu uchwały do porządku  , po wprowadzeniu do porządku obrad podczas 

dyskusji nad tym projektem uchwały, drugi wniosek o  odesłanie go do komisji. 



Pan Burmistrz dodał, Ŝe miasto wspiera  działalność określonych  stowarzyszeń. Pan radny 

Kędzierski nie byłby sobą, gdyby  coś od siebie nie dorzucił. ZaleŜy na załatwieniu sprawy a nie 

odkładaniu w czasie. NaleŜy podchodzić trochę elastycznie  do  spraw jeŜeli chodzi o interes 

społeczności. 

Pan Paweł Grzybowski zwrócił uwagę na to, Ŝe w urzędzie nie ma odpowiedniej komórki 

zajmującej się kulturą i sportem. 

Pan Burmistrz wyjaśnił, Ŝe w najbliŜszym czasie w urzędzie będzie powołana osoba do spraw 

sportu. Chce teŜ powołać Miejską Radę Sportu. Będzie to ciało, które będzie zajmowało się 

sprawami sportu i jego finansowaniem. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radny p. Chojnacki jest w stanie wycofać wcześniej zgłoszony 

wniosek? Pan Chojnacki powiedział, Ŝe ze względów proceduralnych wniosku nie wycofuje. 

Pan Gałkowski poddał pod głosowanie wiosek zgłoszony przez p. Burmistrza dotyczący 

wprowadzenia do porządku obrad punktu 4m.- podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków 

i trybu wspierania finansowego rozwoju sportu kwalifikowanego na terenie Miasta Rypina.  

Rada Miasta Rypina 12 głosami „za”, przy 2 „przeciwnych” i 1 „wstrzymuj ącym” przyj ęła 

wniosek.  

Następnie p. Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad z uwzględnieniem 

przyjętego wniosku. 

Rada Miasta Rypina 12 głosami „za” przy 2 „przeciwnych” i 1 „wstrzymuj ącym” przyj ęła 

porządek obrad  XVII sesji. 

Pan radca prawny wyjaśnił, Ŝe przy omawianiu wprowadzanego do porządku obrad projektu 

uchwały radni dopiero będą mogli głosować wniosek p. Chojnackiego dot. odesłania w/w 

projektu do komisji.  

 

    Ad.1c 

    Protokół XVI sesji przyjęto 15 głosami „za”- jednogłośnie. 

 

   Ad.2 

   Burmistrz Miasta Rypina poinformował o tym, Ŝe : 

     -  odbyło się spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim  w sprawie organizacji w 2012 roku „ Euro    

       Samorządowe 2012” . Będą to rozgrywki druŜyn samorządowych z województwa Kujawsko-   

       Pomorskiego i województwa Wołyńskiego na Ukrainie, 

     

 



    - 18 lutego odbyło się w Łodzi spotkanie Związku Miast Polskich. W spotkaniu udział wzięła p.  

      Aleksandra Błaszczak. Głównym tematem spotkania była „Polityka spójności w perspektywie    

      finansowej UE na lata 2014-2020”. Dr Jan Olbrych, europoseł przekonywał zgromadzonych o  

      konieczności efektywnego wykorzystania funduszy europejskich w perspektywie 2007-2013,  

      poniewaŜ jest to ostatni tak korzystny rok dla Polski. Z roli beneficjenta przejdziemy do roli  

      płatnika, 

 -   odbył spotkanie z laureatkami konkursu  Miss Ziemi Toruńsko-Włocławskiej  : panią  Anitą    

     Borowską i  Julią Serwatka. Panie teŜ przyczyniają    się do promocji naszego miasta, 

-    26 lutego podpisany został aneks do porozumienia w sprawie budowy hali i basenu przy    

      Zespole Szkół Nr 2 w Rypinie. Z porozumienia wycofała się gmina Wąpielsk. Aneks podpisany  

      został przez trzy strony: miasto Rypin, Starostwo i Gminę Rypin. Zarząd województwa przyjął  

      listę projektów kluczowych, na której znalazła się ta inwestycja. Zwiększone zostało jej  

      dofinansowanie z 50 do 65 % (z 3,5 mln euro do 4,5 mln euro), 

-     22 lutego Zarząd Województwa zatwierdził ostateczną wersję listy projektów kluczowych.   

      Wszystkie projekty zgłaszane przez Rypin znalazły się na liście, 

-     projekt budowy obwodnicy zyskał bardzo dobrą ocenę Urzędy Marszałkowskiego. Trwają  

      prace nad przygotowaniem dokumentacji, 

-     04 lutego przesłana  została do Urzędu  Marszałkowskiego deklaracja uczestnictwa Miasta        

     Rypin w programie  „ Moje boisko ORLIK 2012 „ Miasto Rypin znalazło się na tej liście. 

-    wpłynęła odpowiedź z  duńskiej gminy Assens, która niestety nie jest w  chwili obecnej  

     zainteresowana nawiązaniem współpracy z Rypinem. Strona duńska nie wyklucza  jednak  

     moŜliwości  nawiązania współpracy  w późniejszym okresie, 

 - 7 lutego 2008 r. odbył się konkurs na stanowisko Zastępcy Kierownika USC. Konkurs wygrał p.         

      Antoni Góra. Na dzisiejszą sesję został przygotowany projekt uchwały powołującej p. Górę na     

      to   stanowisko, 

  -  wpłynęła odpowiedź z Miasta Łęczycy deklarująca gotowość nawiązania współpracy z  

     Rypinem. Partnerstwo krajowe równieŜ umoŜliwia  wspólne  składanie projektów  ze środków  

     Unijnych, 

   - ogłoszony został konkurs na stanowisko dyrektora: MOSiR, oraz konkursy na  

     kierownika MOPS i ŚDS. Rozstrzygnięcie konkursów planowane jest na 25 kwietnia br, 

   - uczestniczył w posiedzeniu Powiatowej Rady Zatrudnienia. Pani Dyrektor Biura Pracy    

     podsumowała miniony rok. Bezrobocie znacznie spadło, wzrosło zainteresowanie działalnością  

     gospodarczą. Rada zatrudnienia dokonała podziału środków Funduszu Pracy w    

     2008 roku: 



• Prace społecznie uŜyteczne 154 000 tys. zł. 

• Prace interwencyjne  940 000 tys. zł 

• StaŜe 260 000 tys. zł 

• Szkolenia 75 000 tys. zł 

• Przygotowanie zawodowe 228 400 tys. zł 

• Koszty przejazdu 187 000 tys. zł 

• Podjęcia działalności gospodarczej 300 000 tys. zł 

• WyposaŜenie stanowisk pracy 300 000 tys. zł 

           Razem 2 444 400  

Pan Burmistrz dodał, Ŝe toczyła się dyskusja na temat dofinansowania kosztów przejazdu 

pracowników zatrudnionych poza Rypinem. Propozycja była taka, aby okres ten skrócić do 6 

miesięcy. Ostatecznie podjęto decyzję o dofinansowaniu kosztów przejazdu przez 12 

miesięcy, 

- poinformował na temat przetargów. Na dzień 19 marca ogłoszono przetargi: 

• Na wydzierŜawienie nieruchomości przy ul. Lipnowskiej 17A zabudowanej budynkiem 

uŜytkowym o powierzchni 424 m²; 

• Na sprzedaŜ nieruchomości miejskiej połoŜonej w Rypinie przy ul. Osiedle Sportowe 

(działka 0,27 ha) 

• Na sprzedaŜ lokalu uŜytkowego w budynku przy ul. Kilińskiego 2/4/6 o pow. 26,63 m ² 

(dot. sklep Pana Piotra Wiśniewskiego) 

• Na sprzedaŜ lokalu uŜytkowego w budynku przy ul. Kościuszki 4 o pow. 20,26 m ² (dot. 

zakład fryzjerski) 

Ogłoszono przetarg na dzień 23 kwietnia 2008 roku na sprzedaŜ lokalu uŜytkowego w 

budynku przy ul Kościuszki 7/9 o pow. 102,92 m² (dot. sklep KDSH) 

- w dniu 11 lutego 2008 roku  dokonano otwarcia trzech ofert złoŜonych w postępowaniu   

  przetargowym na „Opracowanie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania     

  przestrzennego dla miasta Rypina”. Najkorzystniejszą ofertę złoŜyło Włocławskie Towarzystwo   

  Naukowe. Kwota jaką zaproponowało WTN na realizację zadania to 82 960,00 zł. Pozostałe   

  oferty były droŜsze. Wartość zaoferowana przez WTN jest równieŜ wyŜsza od kwoty  

  zarezerwowanej w budŜecie na to zadanie 60 000,00 zł. Zostaną zwiększone środki na realizację  

  zadania, 

- została zrealizowana umowa na „Sporządzenie uproszczonych audytów energetycznych dla  

  Szkoły Podstawowej Nr 1 im. Mjr Henryka Sucharskiego i Szkoły Podstawowej Nr 3 im. Jana  



  Pawła II w Rypinie”. Dokumenty te są niezbędne do złoŜenia wniosku o poŜyczkę do  

  Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu na  

  termomodernizację budynków, 

- zostało przeprowadzone postępowanie przetargowe na realizację zadania pod nazwą  

  „Opracowanie dokumentacji projektowo- kosztorysowej na rozbudowę budynku mieszkalnego  

  (socjalnego) przy ulicy Ogrodowej w Rypinie”. W dniu 25 lutego dokonano otwarcia ofert.  

  Wpłynęło 7 ofert. NajniŜszą kwotę za realizację zadania zaproponował „KOM – BUD” z  

  Brodnicy – 48 800,00 zł (brutto). NajwyŜsza oferta  z kwotą 195 000,00 zł wpłynęła od firmy z  

  Olsztyna. W najbliŜszym czasie zostanie rozstrzygnięte przedmiotowe postępowanie i podpisana  

  umowa na realizację, 

- zostało wszczęte postępowanie na realizację zadania pn. „Sporządzenie Miejscowego Planu  

  Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Rypina w wybranym obszarze – obszar III wraz z  

  prognozą oddziaływania na środowisko”, 

- została podpisana umowa na realizację zadania pn. Zamówienie dodatkowe do zadania pn.  

  „ Opracowanie dokumentacji projektowej na rozbudowę i modernizację gospodarki wodno –    

  ściekowej na terenie Aglomeracji Rypin – obszar  Gminy Miasta Rypin” Wartość umowy to   

  28 548,00 zł brutto. W ramach tego zadania zostanie opracowana dokumentacja projektowo –   

  kosztorysowa: 

• Kanalizacji sanitarnej grawitacyjnej i tłocznej w rejonie ul. Lisiny o łącznej długości 

około 1630 m, 

• Sieci wodociągowej w rejonie ul. Lisiny o łącznej długości około 800m, 

• Przebudowy rowu odprowadzającego wody deszczowe z kolektora kanalizacji deszczowej 

w ul. Piłsudskiego o długości 230 mb. 

-  w najbliŜszych dniach zostanie wszczęte postępowanie przetargowe na realizację zadania pn.  

  „ Remont parkingu przy skrzyŜowaniu ulic Mławska – Lissowskiego w Rypinie” 

 

Jeśli chodzi o realizacje uchwał p. Burmistrz poinformował, Ŝe  : 

- odnośnie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody   na przeznaczenie do sprzedaŜy  lokalu przy ul.  

   Rynek 6, informację taką wywieszono do publicznej wiadomości, 

- odnośnie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty przy zakupie lokali mieszkalnych- jest  

   sporządzana wycena lokalu 

- odnośnie   wyraŜenia zgody na  wydzierŜawienie  na czas nieoznaczony nieruchomości – została  

  zawarta umowa z MOK, 

- odnośnie uchwały  w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy z organizacjami  



  pozarządowymi – ogłoszono konkursy  w kategoriach :  ochrona i promocja zdrowia,  

  wypoczynek dzieci i młodzieŜy, kultura fizyczna i sport, 

 

Ponadto p. Burmistrz poinformował o tym, Ŝe  : 

 

-  składane  są projekty oświatowe w ramach PO KL Celem ogólnym projektów jest   

   wyrównywanie szans edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych dzieci  

   w wieku przedszkolnym poprzez wsparcie istniejących przedszkoli przyczyniające się do  

   zwiększonego  uczestnictwa dzieci w wychowaniu przedszkolnym. 

   Projekty składane są w ramach  dwóch partnerstw, tj. jednego z urzędem Miasta  i Gminy Solec  

   Kujawski oraz drugi z KP CEN-em w Toruniu. Pierwszy projekt zatytułowany jest  „  

   Przedszkolaki naszej paki – upowszechnienie edukacji przedszkolnej warunkiem prawidłowego  

   rozwoju dzieci poprzez tworzenie i wsparcie przedszkoli w województwie kujawsko- 

   pomorskim”.   W ramach projektu uplanowane jest m.inn. wydłuŜenie godzin pracy przedszkoli 

,  

   zorganizowanie zajęć psychoterapeutycznych, utworzenie punktu  przedszkolnego  ( 25 dzieci  

   nie objętych wych. przedszkolnym będzie  uczęszczało 5 razy w tygodniu na zajęcia po 3 godz.  

   )Całkowity koszt  projektu to kwota 105.000 zxł ( wkład własny 1575 zł ). Czas  

   realizacji – 10 miesięcy 

   Drugi projekt  zatytułowany jest „ Wsparcie przedszkoli poprzez wdraŜanie innowacyjnego  

   programu Klucz do uczenia się „ Program będzie realizowany z dziećmi nieobjętymi edukacją  

   przedszkolną w wymiarze 3 godzin tygodniowo. Cza realizacji – 6 miesięcy. 

-  miasto przystępuje teŜ do realizacji  projektu „ Człowiek, środowisko, integracja „  

   realizowanego w latach 2008-2010 przez Gminę Miasto Toruń. Uczniowie  naszych szkół oraz  

   przedszkolaki  będą brały udział  w zajęciach oferowanych przez Szkołę Leśną na Barbarce,  

   starsi w programie edukacyjnym 3 – dniowym nie ponoszą za to  Ŝadnych kosztów, a ponadto  

   w róŜnych warsztatach, kampaniach, konkursach, imprezach o tematyce ekologicznej. 

-  przedstawił kalkulację kosztów pobytu delegacji z Bauski na Łotwie. Ogólny koszt wyniósł  

   11.049 zł i nie dotyczy on tylko zaproszonych gości ale równieŜ nauczycieli z naszych  

   placówek, kadry kierowniczej, co dało  liczbę ok. 30 osób. Koszt udziału naszych nauczycieli   

   to ok. 42 % co stanowi kwotę 4608 zł, tak więc koszt pobytu gości to kwota 6441 zł, w tym  

   uroczysta kolacja z władzami miasta i komisją  oświaty  - około  1500 zł ) pozostaje koszt około  

   5000 zł 

     



-  poinformował, Ŝe nie doszedł do skutku przetarg   na sprzedaŜ terenu przy ul. Tylnej. Nikt nie  

   wpłacił wadium, 

-  poinformował;, Ŝe  podjął działania  zmierzające  do zwrotu terenów miejskich. Chodzi o   

   działkę, którą otrzymał PKS oraz o grunty miejskie przy ul. Ks. Lissowskiego, które to  

   przekazano Spółdzielni Mieszkaniowej  pod  budownictwo  mieszkaniowe. Miały powstać     

   domy mieszkalne  wielorodzinne. Stanęły blaszane garaŜe i pawilon KDSH.  Działki przy ul.  

   Lissowskiego zostały uŜyczone  Spółdzielni  w roku 1987 i 1989 .Miasto czekało 11 lat na  

   wybudowanie  zapisanych w umowie budynków. W 2000 roku  zwróciło się do Spółdzielni o  

   rozwiązanie umowy  uŜytkowania wieczystego. Odpowiedzi nie było, rok później samorząd  

   złoŜył  pozew do Sądu. Postępowanie zawieszono, bo były rokowania na  polubowne  

   załatwienie sporu . Wprowadzono poprawki  w akcie notarialnym i zamieniono budowę  

   zaplecza technicznego na budownictwo wielorodzinne z usługami. Spółdzielnia zobowiązania   

   nie wykonała.  Ponadto część terenu wydzierŜawiła  KDSH.W 2002 roku Rada Miasta  

   zobowiązała burmistrza do rozwiązania umowy. Uchwala została uniewaŜniona przez nadzór  

  wojewody  ze względu na  wadliwy tryb jej podjęcia. W styczniu tego roku   skierowane zostało  

do Prezesa Spółdzielni Mieszkaniowej pismo domagające się   wykazania  

   realizacji  obowiązku wynikającego  z aktu notarialnego .Odpowiedzi nie otrzymano. Dodał, Ŝe  

   w lutym  zwrócił się   o zwrot nieruchomości. RównieŜ  nie otrzymał odpowiedzi. W tej  

   sytuacji poinformował, Ŝe podjęte zostaną kroki  sądowe  w celu odzyskania tych  

   nieruchomości. Zdaniem p. Burmistrza grunty te powinny wrócić do miasta. 

 

Ad.2a 

 Radny p. Janusz Chojnacki zapytał, dlaczego nie odbył się przetarg na sprzedaŜ działki przy ul.  

Tylnej ?  Z  tego co mówił p. Burmistrz , zainteresowanie  działką było duŜe.  Czy cena  nie była 

zbyt wysoka? 

Pan Burmistrz  powiedział, Ŝe temat jest trudny. Nie chodzi tu o  wysoką cenę, ani o zbyt słabą 

reklamę przedsięwzięcia, ale o złą atmosferę. Kiedy Rada Miasta podjęła uchwałę o sprzedaŜy ul. 

Tylnej i Orzeszkowej, miasto przystąpiło do wyceny. Zajęto się ul. Tylną, jeŜeli chodzi o ul. 

Orzeszkową jest to działka obarczona problemami planu zagospodarowania przestrzennego, oraz 

aspektem społecznym.  

Kujawsko- Dobrzyńska Spółdzielnia Handlowa wystąpiła do Wojewódzkiego Urzędu Ochrony 

Zabytków we Włocławku z zapytaniem czy na tym terenie wolno budować sklep wielko 

powierzchniowy. Kierownik  biura konserwatora zabytków odpowiedziała, Ŝe cały ten teren jest 

objęty ochroną konserwatorską i jest to ingerencja w historyczny wizerunek miasta. Poza tym 

Usunięto: ¶



budowa marketu w tym miejscu jest nie wskazana, bo takie obiekty są budowane z materiałów 

współczesnych, mają proste kształty i są mało atrakcyjne architektonicznie. Dziwnym było to, Ŝe 

przecieŜ nikt wtedy nie wystąpił jeszcze o wydanie warunków zabudowy. Miasto nie mogło 

zgodzić się z taką decyzją, gdyŜ pod opieką konserwatora znajduję się 1/10 działki. Dodał, Ŝe   

zmuszony był interweniować i prosić o ponowne rozeznanie tematu. 11 stycznia do Urzędu 

Miejskiego wpłynęło pismo potwierdzające rację Rypińskich urzędników, Ŝe 90 % jest poza 

opieką konserwatora. Tego samego dnia p. Kierownik delegatury wysłała pismo do KDSH  

(odpowiedź na pytanie, czy nie wydano nowej decyzji zezwalającej na budowę marketu 

potwierdzające, Ŝe nie wydano nowej decyzji) Pan Burmistrz zauwaŜył, Ŝe to dwie skrajne opinie.  

Z jednej strony p. Kierownik zauwaŜa, Ŝe rzeczywiście 90 % terenu nie jest pod opieką 

konserwatora zabytków, a z drugiej strony KDSH tłumaczy, Ŝe budować tam nie wolno. 

Pracownicy Urzędu dotarli do p. Kierownik, która wyjaśniła, Ŝe wydała taką decyzję, bo był u 

niej prezes KDSH i zachowywał się nerwowo. NaleŜy zastanowić się co ma  zachowanie petenta 

do wydania decyzji. Dodał, Ŝe poniewaŜ  zaistniały dwa sprzeczne pisma, poprosił o zmianę 

podejścia do tego tematu a takŜe  zasugerował,  Ŝe te działania mogą uniemoŜliwi ć  realizacje 

uchwał. 8 lutego Wojewódzki Urząd Ochrony Zabytków stwierdził, Ŝe oba pisma są spójne i na 

sprzedaŜ nie mają wpływu. Urząd Miejski przystąpił do wydania decyzji o warunkach zabudowy 

i wystąpiono teŜ do sąsiadów przedmiotowej działki o opinię. Jednym z sąsiadów jest parafia Św. 

Trójcy. Okazało się, Ŝe przy kościele działa Parafialna Rada Gospodarcza. W ubiegłym tygodniu, 

kiedy to zapadały decyzje zainteresowanych firm o wpłaceniu wadium, wpłynęło pismo od 

księdza proboszcza tej parafii. Proboszcz Tadeusz Zaborny powołując się na konsultacje z Radą 

Gospodarczą wniósł zastrzeŜenia do wydania decyzji o warunkach zabudowy i kategorycznie 

sprzeciwił się lokalizacji marketu przy ul. Tylnej. Przykrym jest to, Ŝe działania miasta, ksiądz 

proboszcz przyrównał do działań komunistycznych. Stwierdził, Ŝe działka jest połoŜona w strefie 

ochrony konserwatorskiej, przylega do parafii, a market zasłoni widok, uwłaczać będzie godności 

kościoła oraz spowoduje paraliŜ komunikacyjny. Pismo to wysłane zostało równieŜ do 

Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, KDSH oraz inwestorów zainteresowanych zakupem 

działki. I tu jest odpowiedź dlaczego przetarg się nie udał. Pan Burmistrz dodał, Ŝe działania p. 

kierownik Delegatury Ochrony Zabytków są oburzające, jest to przejaw niekompetencji.  

Poinformował, Ŝe wystąpił teŜ do księdza proboszcza o przedstawienie dowodów na zakaz 

budowy marketu. Ksiądz Zaborny odpowiedział, Ŝe nie musi ich mieć, Ŝe to miasto ma je znać. 

Na koniec p. Burmistrz stwierdził z całą stanowczością, Ŝe przetarg zostanie powtórzony, miasto 

będzie prowadziło procedurę, Ŝeby firmy, które wystąpiły o wydanie warunków zabudowy, takie 

decyzje otrzymały. 



 

Radny p. Janusz Tyburski powiedział, Ŝe odnosi wraŜenie, Ŝe jego wystąpienie na poprzedniej 

sesji odnośnie śmieci na starówce nie odniosło skutku. Nadal jest to wysypisko śmieci na ul. 

Tylnej. Poprosił o uporządkowanie tego terenu. 

Pan Burmistrz  przyjął tę uwagę. 

Pan Paweł Grzybowski V-ce Przewodniczący Rady powiedział, Ŝe  rada się podzieliła jeŜeli 

chodzi o sprzedaŜ działek.  Zapytał p. Burmistrza , czy nie naleŜałoby wrócić do sprzedaŜy  

działki przy ul. Sportowej ? Czy  to nie był błąd nie ogłaszając  przetargu na te działkę ? 

Pan Burmistrz wyjaśnił, Ŝe  rozwaŜał  moŜliwość ogłoszenia   przetargu na sprzedaŜ działki przy 

ul. Sportowej. Dodał jednak, Ŝe w tym momencie jego wiedza jest taka, Ŝe  nie ma 

zainteresowania tą działką.  Wysyłane były oferty do firm, ale nie  było z ich strony 

zainteresowania. Bierze się to być moŜe  stąd, Ŝe  ogólnie wiadomo, Ŝe są tereny w centrum 

miasta, a sieci handlowe są  przede wszystkim  takimi zainteresowane. 

Na konie p. Burmistrz powiedział, Ŝe jest  zdeterminowany, aby  sprzedaŜ działki  przy ul. Tylnej 

doprowadzić  do  końca. 

 

Ad.3 

Przewodniczący Komisji przedstawili sprawozdanie z prac Komisji. Komisje w okresie od 

ostatniej sesji odbyły po jednym posiedzeniu zajmując się przede wszystkim zaopiniowaniem 

projektów uchwał na dzisiejszą sesję. Komisja Rewizyjna zajmowała się analizą zwolnień i 

umorzeń podatków od nieruchomości, rolnego i środków transportu za 2007 rok. 

 

  

 

 Ad.4a 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVII/187/08 w sprawie przyjęcia       

Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń  

Kanalizacyjnych na lata 2008- 2011. 

Jest pozytywna opinia Komisji BudŜetu i Gospodarki Miejskiej oraz opinia radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym. 

Dyskusji nie było, p. Przewodniczący poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 13 głosami „za” , przy 1 „przeciwnym” i 1 „wstrzymuj ącym” podj ęła     

uchwałę Nr XVII/187/08 w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji 

Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń kanalizacyjnych na lata 2008-2011. 



Uchwała Nr XVII/187/08 stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

Ad.4b 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVII/188/08 w sprawie wyraŜenia 

zgody na udzielenie bonifikaty przy zakupie lokali mieszkalnych z zasobów Gminy Miasta 

Rypina. 

Jest pozytywna opinia Komisji BudŜetu i Gospodarki Miejskiej oraz opinia radcy prawnego pod 

względem formalno- prawnym. 

Radny p. Stefan Boruczkowski przypomniał, Ŝe na posiedzeniu Komisji BudŜetu rozpatrywano 

pismo p. Topolewskich dotyczące zwiększenia bonifikaty. Pracownik urzędu miał przeprowadzić 

z w/w rozmowę. 

Pan Karol Chmielewski zastępca Kierownika Wydziału Inwestycji i Infrastruktury poinformował, 

Ŝe po  podjęciu uchwały p. Topolewskim zostaną przedstawione warunki, miasto będzie starało 

się im pomóc. 

Pan Przewodniczący poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie.  

Rada Miasta Rypina 15 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVII/188/08 w 

sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty przy zakupie lokali mieszkalnych z 

zasobów Gminy Miasta Rypina. 

Uchwała Nr XVII/188 stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Ad.4c 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVII/189/08 w sprawie wyraŜenia 

zgody na przeznaczenie do sprzedaŜy lokalu uŜytkowego i przeznaczenia do oddania w 

uŜytkowanie wieczyste gruntu pod budynkiem. 

Jest pozytywna opinia Komisji BudŜetu i Gospodarki Miejskiej oraz opinia radcy prawnego pod 

względem formalno- prawnym.  

Dyskusji nie było, p. Przewodniczący poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 15 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVII/189/08 w 

sprawie wyraŜenia zgody na przeznaczenie do sprzedaŜy lokalu uŜytkowego i przeznaczenia 

do oddania w uŜytkowanie wieczyste gruntu pod budynkiem. 

Uchwała Nr XVII/189/08 stanowi załącznik Nr 4 do protokołu. 

 

 

 



 

Ad.4d 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVII/190/08 w sprawie przyjęcia 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii dla miasta Rypina na 2008 rok. 

Jest pozytywna opinia Komisji Porządku Publicznego Handlu i Usług oraz opinia radcy 

prawnego pod względem formalno-prawnym. 

Dyskusji nie było, p. Przewodniczący poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina  15 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVII/190/08 w 

sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki i Rozwi ązywanie Problemów Alkoholowych oraz 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla miasta Rypina na 2008 rok. 

Uchwała Nr XVII/190/08 stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 

 

Ad.4e 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVII/191/08 w sprawie zasad 

korzystania ze stołówek szkolnych  znajdujących się w szkołach dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Miasto Rypin i ustalenia wysokości opłat za wydawane posiłki. 

Jest pozytywna opinia Komisji BudŜetu i Gospodarki Miejskiej , Komisji Oświaty oraz opinia 

radcy prawnego pod względem formalno-prawnym. 

Dyskusji nie było, p. Przewodniczący poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 15 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVII/191/08 w 

sprawie zasad korzystania ze stołówek szkolnych  znajduj ących się w szkołach dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Miasto Rypin i ustalenia wysokości opłat za wydawane 

posiłki. 

Uchwała Nr XVII/191/08 stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 

 

Ad.4f 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVII/192/08 w sprawie 

wynagrodzenia pracowników zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych Gminy Miasta 

Rypina. 

Jest pozytywna opinia Komisji BudŜetu i Gospodarki Miejskiej  oraz opinia radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym.  

Pan Paweł Grzybowski V-ce Przewodniczący Rady zapytał czy wartość jednego punktu za kwotę 

6 złotych będzie wprowadzona równieŜ dla administracji w szkołach?  



Pan Mikołaj Kozubowicz- Sekretarz Miasta wyjaśnił, Ŝe w szkołach jest w tej chwili 4 złote, 

jeŜeli środki pozwolą na zwiększenie kwoty podstawowej nie widzi przeszkód, aby stawkę tę 

podnieść. 

Pani Małgorzata Świtalska dyrektor Miejskiego Zespołu Obsługi Oświaty wyjaśniła, Ŝe wzrost 

wartości punktu nie moŜe skutkować zwiększeniem wynagrodzenia. Nie ma w tej chwili 

środków, w przyszłości jednak temat ten będzie rozwaŜany.  

Pan Grzybowski dodał, Ŝe zarobki pracowników administracji szkół powinny być na poziomie 

zarobków pracowników w jednostkach miejskich. 

Radny p. Dariusz Kędzierski zauwaŜył z kolei, Ŝe jeŜeli dana osoba ma przyznaną ilość punktów 

trzeba zabezpieczyć środki na wypłatę wynagrodzeń. 

Pani Świtalska twierdzi jednak, Ŝe tych środków brak.  

Pani skarbnik wyjaśniła, Ŝe te ustalone kategorie zaszeregowania są dopasowane do wzrostu 4%.  

Na koniec p. Sekretarz dodał, Ŝe ustalenie grup zaszeregowania nie znaczy wcale o podwyŜce 

płac. NaleŜało podnieść wartość jednego punktu aby to uaktualnić. 

Przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta  Rypina 14 głosami „za” przy jednym „wstrzymuj ącym” podj ęła uchwałę Nr 

XVII/192/08 w sprawie wynagrodzenia pracowników zatrudnionych w jednostkach 

organizacyjnych Gminy Miasta Rypina. 

Uchwałą Nr XVII/192/08 stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 

 

Ad.4g 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVII/193/08 w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Rypińskiemu na realizację zadania pn. „Remont drogi powiatowej 

nr 2229 C – ul. Młyńska” 

Jest pozytywna opinia Komisji BudŜetu i Gospodarki Miejskiej oraz opinia radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym. 

Dyskusji nie było, p. Przewodniczący poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina  15 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVII/193/08 w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Rypińskiemu na realizację zadania pn. 

„Remont drogi powiatowej nr 2229 C – ul. Młyńska” 

Uchwała Nr XVII/193/08  stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 

 

 

 



Ad.4h 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVII/194/08 zmieniającej uchwałę  

Nr XV//173/07 Rady Miasta Rypina z dnia 20 grudnia 2007 roku w sprawie uchwalenia budŜetu 

Miasta Rypina na 2008 rok.  

Jest pozytywna opinia Komisji BudŜetu i Gospodarki Miejskiej oraz opinia radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym. 

Pani skarbnik zgłosiła wniosek formalny o wprowadzenie  jeszcze następujących zmian: 

- zmniejszenie dotacji celowej – 55.350 zł 

- wprowadzenie kwoty 3 tys. zł. na remont pomieszczeń USC ( wsparcie finansowe od UG 

Rypin) 

Pan Przewodniczący poddał wniosek pod głosowanie.  

Rada Miasta Rypina 15 głosami „za” jednogłośnie wniosek przyjęła. 

Następnie p. Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały z uwzględnieniem 

przyjętego wniosku.  

Rada Miasta Rypina 15 „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVII/194/08 zmieniającą 

uchwałę  Nr XV//173/07 Rady Miasta Rypina z dnia 20 grudnia 2007 roku w sprawie 

uchwalenia budŜetu Miasta Rypina na 2008 rok. 

Uchwała Nr XVII/194/08 stanowi załącznik Nr 9 do protokołu. 

 

 

 

 

Ad.4i 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVII/195/08 w sprawie 

regulaminu określającego wysokość dodatków i innych składników wynagrodzenia nauczycieli 

oraz szczegółowych warunków ich przyznawania. 

Jest pozytywna opinia Komisji BudŜetu i Gospodarki Miejskiej, Komisji Oświaty oraz opinia 

radcy prawnego pod względem formalno- prawnym. 

Dyskusji nie było, p. Przewodniczący poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 15 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVII/195/08 w 

sprawie regulaminu określającego wysokość dodatków i innych składników wynagrodzenia 

nauczycieli oraz szczegółowych warunków ich przyznawania. 

Uchwała Nr XVII/195/08 stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 

 



 

 

Ad.4j  

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVII/196/08 w sprawie  zawarcia 

porozumienia z Kujawsko- Pomorskim Centrum Edukacji Nauczycieli w Toruniu w celu 

realizacji projektu w ranach Priorytetu IX, Działanie 9.1 Oddziałanie 9.1.1. „Zmniejszanie 

nierówności w stopniu upowszechnienia edukacji przedszkolnej” Programu Operacyjnego 

Kapitał Ludzki. 

Jest pozytywna opinia Komisji Oświaty oraz radcy prawnego pod względem formalno- prawnym. 

Dyskusji nie było, p. Przewodniczący poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 15 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVII/196/08 w 

sprawie  zawarcia porozumienia z Kujawsko- Pomorskim Centrum Edukacji Nauczycieli w 

Toruniu w celu realizacji projektu w ranach Prioryt etu IX, Działanie 9.1 Oddziałanie 9.1.1. 

„Zmniejszanie nierówności w stopniu upowszechnienia edukacji przedszkolnej” Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki. 

Uchwała Nr XVII/196/08 stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 

 

Ad.4k 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVII/197/08 w sprawie zawarcia 

porozumienia międzygminnego w celu realizacji projektu w ramach Priorytetu IX, Działanie 9.1, 

Poddziałanie 9.1.1 „Zmniejszanie nierówności w stopniu upowszechniania edukacji 

przedszkolnej” Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 

Jest pozytywna opinia Komisji Oświaty oraz opinia radcy prawnego pod względem formalno- 

prawnym. 

Dyskusji nie było, p. Przewodniczący poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 15 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVII/197/08 w 

sprawie zawarcie porozumienia międzygminnego w celu realizacji projektu w ramach 

Priorytetu IX, Działanie 9.1, Poddziałanie 9.1.1 „Zmniejszanie nierówności w stopniu 

upowszechniania edukacji przedszkolnej” Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 

Uchwała Nr XVII/197/08 stanowi załącznik Nr 12 do protokołu. 

 

Ad.4l 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVII/198/08 w sprawie ustalenia 

dodatkowego wynagrodzenia rocznego za rok 2007 dla Burmistrza Rypina. 



Jest pozytywna opinia Komisji BudŜetu i Gospodarki Miejskiej oraz opinia radcy prawnego pod 

względem formalno- prawnym. 

Dyskusji nie było, p, Przewodniczący poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 14 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym” podj ęła uchwałę Nr 

XVII/198/08 w sprawie ustalenia dodatkowego wynagrodzenia rocznego za rok 2007 dla 

Burmistrza Rypina. 

Uchwała Nr XVII/198/08 stanowi załącznik Nr 13 do protokołu. 

 

Ad.4ł 

 Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVII/199/08 w sprawie powołania 

Zastępcy Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego. 

Jest pozytywna opinia Komisji BudŜetu i Gospodarki Miejskiej oraz opinia radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym. 

Dyskusji nie było, p. Przewodniczący poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 11 głosami „za” przy 1 „przeciwnym” i 2 „wstrzymuj ących” podjęła 

uchwałę Nr XVII/199/08 w sprawie powołania Zastępcy Kierownika Urzędu Stanu 

Cywilnego. 

Uchwała Nr XVII/199/08 stanowi załącznik Nr 14 do protokołu. 

 

Ad.4m 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVII/200/08 w sprawie określenia 

warunków i trybu wspierania finansowego rozwoju sportu kwalifikowanego na terenie Miasta 

Rypina.  

Radca prawny p. Andrzej Rakowicz zwrócił uwagę na to, aby wprowadzić zmianę w rozdziale 3 

§ 6 pkt. 3- powinno być „co najmniej z dwu tygodniowym wyprzedzeniem”. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Rada Miasta Rypina 14 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym” podj ęła uchwałę Nr 

XVII/200/08 w sprawie określenia warunków i trybu wspierania finansowego rozwoju 

sportu kwalifikowanego na terenie Miasta Rypina.  

Uchwała Nr XVII/200/08 stanowi załącznik Nr 15 do protokołu. 

 

 

 

 



Ad.5 

Pan Paweł Grzybowski V-ce Przewodniczący Rady nawiązał do stale powracającego problemu, 

mianowicie do bezdomnych psów. 

Radny p. Dariusz Kędzierski odniósł się do działań prowadzonych przez StraŜ Miejską, tj. do 

sprawdzania czy właściciel uiścił stosowną opłatę. Zdaniem p. radnego naleŜałoby zająć się 

błąkającymi psami, bo nie uiszczenie opłaty jest na pewno mniejszym złem. 

Radny p. Janusz Chojnacki powiedział, Ŝe wałęsające się psy to wina naszego społeczeństwa.  

Swego czasu przy ul. 3 Maja była tablica ogłoszeń. Zgłosił potrzebę ustawienia słupa 

ogłoszeniowego. 

Radna p. Hanna Pawlak będąc przy temacie słupów powiedziała, Ŝe na niektórych wiszą jeszcze 

plakaty wyborcze. 

Radny p. Janusz Tyburski poruszył z kolei sprawę pielęgnacji drzew. Nie moŜe się z tym 

pogodzić, Ŝe drzewa wyglądają jak „długopisy”, głównie te przy ulicy Piłsudskiego. Nie będą teŜ 

kwitły ogołocone głogi przy ulicy Rynek. Jest to kolejny błąd w sztuce, poprosił aby zwrócić 

uwagę na to aby zajmowano się w sposób właściwy pielęgnowaniem drzew.  

Pan Gałkowski zapytał, czy będzie ktoś zatrudniony na miejsce p. Góry? 

Radny p. Stefan Boruczkowski zwrócił się z prośbą, aby zagospodarować wysepkę po byłym 

Totolotku (przy starym blaszaku). 

Pan Paweł Grzybowski wrócił do tematu marketu. Swego czasu miasto zakupiło działkę przy ul. 

Dworcowej, gdzie naprzeciwko jest działka naleŜąca do PKS i pas naszej ziemi do niej przyległy.  

Zgłosił wniosek, aby teren PKS ( nie objęty placem) wymienić z PKS i przystąpić do 

natychmiastowych działań zmierzających do sprzedaŜy terenu pod market. 

 

Ad.6 

Pan Jan Szymański- Dyrektor MOSiR powiedział, Ŝe jeŜeli chodzi o wypowiedź p. Tyburskiego, 

to rzeczywiście drzewa na ul. Rynek zostały przycięte zbyt krótko. JeŜeli chodzi o ul. 

Piłsudskiego to moŜna dyskutować, czy powinny być przycięte dłuŜej czy krócej. Pozostały 

jeszcze do obcięcia drzewa na kilku ulicach. Na terenie Nowego Osiedla trzeba by przeprowadzić 

radykalne zmiany, jeŜeli chodzi o drzewa. Decyzje jednak muszą podjąć radni. Stan drzew w 

mieście jest katastrofalny. NaleŜy pomyśleć o nowych nasadzeniach. Zwrócił się do państwa 

radych o współpracę w tym temacie.  

Pan Jarosław Anuszewski – Prezes ZNP nawiązał do wypowiedzi w temacie wynagrodzenia 

obsługi w szkołach. Jego zdaniem system wynagrodzenia jest zły. Młoda osoba rozpoczynająca 



pracę otrzyma takie samo wynagrodzenie jak ta z 20- letnim staŜem pracy, bo mniej nie moŜe 

dostać. Zaapelował do państwa radnych aby się tym tematem zajęli. 

Radny p. Sławomir Pawłowski  zapytał p. Skarbnik, czy moŜna przedstawić perspektywę 

podwyŜki dla pracowników obsługi w szkołach. 

Radny p. Dariusz Kędzierski  zaprotestował przeciwko temu, aby minimalną krajową 

podwyŜszać dodatkiem słuŜbowym. 

 

Ad.7 

Pan Burmistrz odpowiadając w temacie bezdomnych psów wyjaśnił, Ŝe jest problem. Jest jednak 

pomysł utworzenia schroniska  w ramach współpracy ze Związkiem Gmin Rypińskich. Choroba 

p. Marynowskiego spowodowała, Ŝe temat ten nie jest prowadzony. Byłoby to sfinalizowanie 

problemu w skali powiatu. 

JeŜeli chodzi natomiast o działania straŜy miejskiej w tym zakresie, to będą one mogły nastąpić 

wtedy, kiedy  moŜna będzie te psy zlokalizować. StraŜ Miejska musiałaby mieć teŜ odpowiedni 

samochód. Dodał, Ŝe byłby za kupnem samochodu Renault Kangur.  

JeŜeli chodzi o wniosek p. Grzybowskiego p. Burmistrz powiedział, Ŝe prowadzone są prace nad 

terenami, które wskazał p. radny. Problem polega na przeprowadzeniu zmian urbanistycznych. 

Uwagi radnego p. Boruczkowskiego będą wzięte pod uwagę. 

JeŜeli chodzi o słupy ogłoszeniowe to są juŜ 4 zgłoszenia dotyczące ustawienia takich słupów. 

Jest to jednak kwestia kosztów z tym związanych.  

Co do podwyŜki administracji i obsługi w szkołach, pan Prezes Anuszewski mija się trochę z 

prawdą. Była to podwyŜka 4% a nie 1%. 

Co do plakatów wyborczych p. Burmistrz stwierdził, Ŝe w tej chwili jest taki klej, Ŝe rzeczywiście 

trudno zlikwidować to ze słupów ogłoszeniowych. Pozostaje dylemat jaki klej stosować. 

 

Ad.8 

Przewodniczący Rady Miasta zamknął obrady XVII sesji. 

 

 

 

Protokołowała  :                                                                 Przewodniczący Rady Miasta Rypina 

Mariola Jędrzejewska                                                                   dr Piotr Gałkowski 

 

                                   



 

 

 


